
chá. Ale problémy, které 

nás potkaly v některých 

úsecích, jsou za námi a po-

cit z dobře odvedené práce 

je k nezaplacení. Dovolím 

si touto cestou poděkovat 

firmě REPARE za její prá-

ci, a především partě jejích 

zaměstnanců, kteří tu 

s námi byli od A do Z. 

Nezbývá mi uţ nic jiného 

neţ Vám popřát krásné 

proţití vánočních svátků, 

hodně štěstí a zdraví do 

nového roku 2021. A nám 

všem, abychom se nezapo-

mněli usmívat, protoţe 

jeden úsměv na tváři do-

káţe někdy více zázraků, 

neţ si myslíme.  

                           Martin Petr 

Váţení a milí 

čtenáři, 

pomalu se do-

stáváme do 

fáze, kdy před 

sebou máme čas vánoční, kte-

rý by nám měl připomenout, 

ţe všechny chmury a trable 

spojené s kaţdodenním ţivo-

tem nás mohou na chvíli 

opustit. Pojďme přestat mys-

let negativně a nasměrujme 

se správným směrem, kdy to 

důleţité je právě v nás. Je to 

láska, přátelství, ochota po-

máhat a naslouchat druhým.  

Jsou to vlastnosti, které by 

měl kaţdý z nás najít, a proţít 

tak krásné a pohodové Váno-

ce. 

Rok 2020 si asi kaţdý z nás 

bude pamatovat. Je to rok pl-

ný řekněme „překvapení―, i 

kdyţ ne vţdy v tom dobrém 

slova smyslu. Vyberme si ale 

ty správné vzpomínky… Na-

příklad jsme zjistili, ţe máme 

v obci spoustu lidí, kterým ne-

ní lhostejné, co se kolem nich 

děje a svou solidaritou a ocho-

tou pracovat dokáţou pomoci 

i v časech zlých. Ţe máme 

v obci lidi, kterým není jedno, 

kde se naše děti schází, a tak 

s e  s n a ţ í  r e a l i z o v a t 

s dobrovolníky zázemí, které 

by se jim líbilo pro jejich vol-

nočasovou akt iv i tu,  a 

v neposlední řadě ţe zde má-

me ještě spoustu lidí a spolků, 

kteří rádi něco vymyslí a reali-

zují. A právě těmto lidem a 

spolkům patří mé díky. 

V příštích letech budeme moci 

také zavzpomínat na rok 2020 

jako na rok, kdy se nám poda-

řilo úspěšně vybudovat chod-

níky. Byla to cesta dlouhá a 

nebudeme tvrdit, ţe jednodu-

SLOVO STAROSTY 

O B E C  V L Č I C E   

´20. 12. 2020 
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PODĚKOVÁNÍ  

Ve čtvrtek 3. 12. nadešel ten správný den a naše třída Vlčátek se proměnila na třídu malých čertíků, 
čertic a andílků. Všechny děti se snaţily být uţ od rána těmi pravými pekelníky. Ale začněme pěkně 
od začátku… Po příchodu dětí jsme si zahráli na čertíky, kteří ţijí v malém peklíčku, kde si hrají, tan-
cují, zpívají a chodí do čertí školičky. Zasoutěţili jsme si v přenášení uhlíků na lţíci a z jednoho pekla 
do druhého přehazovali horké brambory z papíru. V 10 hodin byly z botárny slyšet jakési zvu-
ky...Zvonění, řinčení, blekotání, skřípění a dupání. Ţe by Mikuláš se svoji druţinou? Děti se těšily a 
zároveň bály, ale kaţdý dokázal svůj strach překonat. Protoţe vše ustalo, vydali jsme se podívat, kde-
pak Mikuláš s čerty a andělem zůstali. Podle stop jsme zjistili, ţe k nám čert nakouknul jen mezi dveř-
mi. U bot nám zanechal knihu hříchů se vzkazy a koš plný dobrůtek. Po zazpívání písničky, po před-
nesu čertovské básničky a po splnění slibu (ţe uţ nikdy nebudou zlobit a věřte, ţe se našlo kaţdé dít-
ko, které slibovalo a slibovalo :), byl našim malým pekelníkům odměnou balíček s dobrůtkami. A ví-
te, jak vše dopadlo? Jako v kaţdé pohádce, dobře. 

Velké poděkování patří rodičům, kteří připravili dětem krásné kostýmy, a pomohli nám tak namoti-
vovat celé dopoledne.  

Byl to PRIMA den a pamatujte, čerti nikdy nespí! 

Zprávy ze ZŠ a MŠ Vlčice - na poslední chvíli to nejaktuálnější :) 

ČERTÍCI A ANDÍLCI V MŠ 
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Protoţe se nám v občasníku vyskytlo na poslední chvíli místo, přinášíme Vám více informací ze 

zdejší základní a mateřské školy, zejména o tom, jak trávily čas předvánoční… Další články o dění 

ve školách naleznete, jako vţdy, na konci občasníku.  

Moc děkujeme manţelům Rejmontovým, ţe nás letos opět obdarovali 

jmelím. Během ranního povídání u adventních svíček jsme si tento zvyk 

více přiblíţili. Děti slíbily, ţe si doma pohlídají, aby jim tento zvyk přinesl 

štěstí, lásku a odvahu.   

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 2020 

Letos vás nemůţeme pozvat k nám na kaţdoroční Den otevřených dveří. Proto jsme si pro vás při-
pravili online verzi, abyste mohli nahlédnout do naší školy. Přejeme vám příjemný záţitek! 

https://drive.google.com/file/d/1ePjcFhhUfcJvsbKjWb8nvXnRpOy9FL0k/view?usp=sharing 

PODĚKOVÁNÍ 

Moc děkujeme Mgr. Jarmile Staré za zpříjemnění posledního školního 

týdne. Marmelády a ostatní dobroty nám udělaly velkou radost. Také 

děkujeme manţelům Skočdopolovým a manţelům Figerovým za spon-

zorský dar.  



SPOLEČENSKÁ KRONIKA  

Narození  

Lily Lukešová 04.11.2020 

Anna Pokorná  11.11.2020 

Rozálie Jirsová  19.11.2020 

Jubilanti  

Jiří Holča  (65 let)  23.11.2020 

Milan Hejna  (60 let) 03.12.2020 

Úmrtí  

František Knap  05.10.2020 

Vladimír Ţďárek  14.10.2020 

Jiří Vencl  03.11.2020 
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Všem jubilantům přejeme 

hodně zdraví  a pohody do 

dalších let!  

A jak u nás vypadal prosinec? 

Přály jsme si vytvořit něco mimořádného. Něco, co tu ještě 
nebylo. Kaţdý rok Vás zveme k nám do školy, abyste si s 
námi uţili vánoční atmosféry, mohli se sejít s ostatními oby-
vateli Vlčic a zakoupit i výrobky našich ţáků. Letos jsme nic 
takového zorganizovat nemohly. Přesto jsme chtěly, abyste 
měli moţnost nahlédnout do naší školy, tak jsme vyuţily 
online prostředí. Naši ţáci vám v něm představují místnosti, 
ve kterých tráví velkou část dne, ukazují Vám, jaké mají po-
můcky, jaké znají básničky či písničky a alespoň touto ces-
tou vám představují poklidnou atmosféru, která je právě v 
tomto čase tím nejdůleţitějším. Pokud jste video ještě neviděli, určitě navštivte naše stránky či stránky 
obce. Víme, ţe je toto období velmi náročné především pro naše děti, které se musí vyrovnávat 
s izolací. Našim cílem bylo jim toto období trochu zpříjemnit. Proto naši ţáci napekli a nazdobili per-
níčky a vyrobili přáníčka pro členy „vlčického babince―. Přáníčka i perníčky jsme jim dovezly aţ do-
mů a věříme, ţe hned jak to bude moţné, uspořádáme osobní setkání a proţijeme spolu příjemné 
chvíle. Další zcela mimořádnou akcí je výroba dětských kalendářů. Kaţdý ţák si vytvořil vlastní ka-
lendář na rok 2021. Při tvorbě pouţili ţáci celkem 12 různých technik. Kalendář jsme jim vloţily do 
krouţkové vazby a věříme, ţe během příštího roku na sebe budou ţáci při kaţdém pohledu na kalen-
dář právem pyšní. Vytvořen byl také kalendář pro širší veřejnost. K nahlédnutí vám 
bude v obchodě u paní Machové. I přes ztíţené podmínky se nám dále daří plnit 
podmínky Šablon II a uvaţujeme, ţe se zapojíme i do Šablon III. Ţáci mají díky těm-
to šablonám moţnost získat nové pomůcky a zaţít nezapomenutelné lekce a exkur-
ze. Rádi bychom vás také informovaly, ţe naše škola má zajištěného dalšího odbor-
níka – výchovného poradce. Paní ředitelka Mgr. Věra Drapáková úspěšně ukončila 
dvouleté studium na Karlově univerzitě v Praze a můţe tak zastávat i funkci vý-
chovného poradce a pomoci dětem i rodičům s výchovnými či vzdělávacími potíţe-
mi.  



vých elektronických terčů pro 

poţární útoky a set časomíry 

vč. příslušenství (kabely, op-

tické závory, spouštěcí akus-

tické zařízení, atd.).  

Královéhradecký kraj, v rámci 

d o t a č n í h o  p r o g r a m u 

20RRDU5 - „Podpora Sdruţe-

ní hasičů Čech, Moravy a 

Slezska v Královéhradeckém 

kraji―, přispěl na projekt 

„Mladí hasiči SDH Vlčice―, 

jehoţ cílem bylo vybavit oddíl 

mladých hasičů kvalitním 

sportovním vybavením a roz-

víjet sportovní činnost mláde-

ţe. Konkrétně oddíl podpořil 

nákupem dvou kusů nástřiko-

Projekt byl realizován 

v období 05-08/2020 

SH-ČMS – SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ VLČICE DĚKUJE ZA 

PODPORU KRÁLOVÉHRADECKÉMU KRAJI  
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Důsledkem připravované 

změny zákona o odpadech a 

následného zdraţování 

skládkování komunálního 

odpadu je vyvíjen velký tlak 

na svozové firmy k co nej-

přesnější evidenci svezeného 

odpadu. 

Z tohoto důvodu firma 

Transport s.r.o. s obcí Vlčice 

zavádí nový systém, jehoţ 

součástí bude označení všech 

odpadových nádob tzv. 

chytrou svozovou známkou, 

která bude obsahovat potřebné 

informace k přesnější evidenci 

odpadů. V souvislosti s touto 

změnou je nutné, aby občané 

nahlásili na OU (telefonicky, e-

mailem nebo osobně) typ, veli-

kost a počet pouţívaných od-

padových nádob. Obec jsme 

sice prošli několikrát, ale můţe 

nastat situace, kdy všechny ná-

doby, které vlastníte, ne-

byly zrovna naplněny a 

tím pádem jsme je neza-

evidovali. Následně bu-

dou občanům na OU vy-

dány známky, které si 

nalepí na nádobu. Nádo-

by bez známky nebudou 

sváţeny. 

Realizováno za finanční 

podpory Královéhradecké-

ho kraje 

OZNAČENÍ POPELNIC ZNÁMKOU 

Nádoby můţete nahlásit: 

1. telefonicky na číslo: 499 899 133, 775 054 014 

2. e-mailem na adresu: referent@ou-vlcice.cz 

3. 3. osobně na podatelně OU Vlčice 

mailto:referent@ou-vlcice.cz


 Úvodní slovo—distanční výuka 

 Exlurze—Botanicus  

 Jablíčkový den v MŠ 

 Projektový den v ZŠ 

 Video pro Podkrkonošskou Sněţenku  

 Soutěţ o nejpovedenějšího skřítka Podzimníčka 

 Projektový den v MŠ—Hasiči 

 Advent v ZŠ 

 Projektový den v MŠ—Rybářské dopoledne 

 PF 

ţívat a jak zajistíme kvalitní 

výuku ţáků. Rozhodly jsme 

se pouţívat MS Teams. Dopo-

ledne jsme se s aplikací nauči-

ly pracovat, zaškolily jsme 

ţáky, pozměnily jsme rozvrh 

hodin a večer jsme se s rodiči 

domluvily na podmínkách 

povinné distanční výuky. Od 

té chvíle kaţdý pracovní den 

probíhala v budově školy 

synchronní distanční výuka. 

Ţáci prvního a druhého roční-

ku měli kaţdý den dvě hodi-

ny této výuky, pouze jeden 

den v týdnu měli tři hodiny. 

Ţáci vyšších ročníků měli 

kaţdý den dvě vyučovací ho-

diny. Výuku jsme se snaţily 

přizpůsobit podmínkám a 

potřebám ţáků. Obzvláště 

ţáci niţších ročníků potřebují 

mít v rámci hodin moţnost 

pohybových chvilek, a tak 

myšlenky, ţe nás v tu chvíli pozorují 

i rodiče ţáků, musely jít stranou a 

výuka probíhala velmi podobně jako 

ve třídě. Mnohdy jsme se cítily 

opravdu „komicky―, kdyţ jsme 

v prázdné třídě tancovaly, zpívaly či 

jinými způsoby se snaţily zpříjemnit 

ţákům tento způsob výuky. Často 

j s m e  m u s e l y  ř e š i t  p o t í ţ e 

s připojením. Přes aplikaci MS Te-

ams jsme byly rodičům k dispozici 

do pozdních večerních hodin, a tak 

nás tento způsob výuky opravdu 

vysiloval. Jsme přesvědčeny, ţe ten-

to styl výuky není pro ţáky prvního 

stupně vhodný. Ţáci potřebují kon-

takt se svými spoluţáky i s námi 

nejen při hodině, ale během celého 

dopoledne. Kdyţ porovnáme 

distanční výuku, která probíhala na 

jaře, s tou, kterou máme za sebou 

nyní na podzim, vnímáme obrovské 

zlepšení. V jarních měsících jsme vy-

uţívaly aplikaci Whatsapp,  

Váţení obyvatelé obce Vlči-

ce. Rády bychom vám opět 

podaly zprávu o tom, co se 

v naší škole a školce děje, co 

hezkého jsme zaţili, s čím 

jsme museli bojovat a co nás 

v příštích dnech čeká. Od 

září proběhlo mnoho akcí, o 

kterých se můţete dočíst ní-

ţe. Nařízením vlády na naší 

škole od 14. října probíhala 

distnační výuka. Rády by-

chom vám přiblíţily distanč-

ní výuku pohledem pedago-

gického sboru, rodičů a na-

konec i ţáků.  

Přestoţe jsme doufaly, ţe se 

situace, která nastala na jaře, 

uţ nebude opakovat, věno-

valy jsme čas k zaškolování 

ohledně distanční výuky. 

Toto školení nám pomohlo 

rychleji zareagovat na 

vzniklou situaci. Musely 

jsme se rychle rozhodnout, 

kterou aplikaci budeme vyu-
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ZPRÁVY OD NAŠICH VLČAT A VLČÁTEK 

Dovolte nám, abychom Vás opět seznámily s tím, co se u nás děje... 

ÚVODNÍ SLOVO — DISTANČNÍ VÝUKA  



ale distanční výuka probí-

hala synchronně. Díky pří-

spěvku vlády mohla být 

zakoupena potřebná techni-

ka, která nám umoţnila 

vyučovat ţáky online. Vý-

hodou byla i kaţdodenní 

komunikace s rodiči, díky 

které cítíme, ţe k sobě má-

me mnohem blíţ. 

„Všichni se bezesporu shodneme na faktu, že distanční způsob výuky nemůže 

nahradit ten prezenční. Především prvostupňovým dětem, ale i učitelům v 

této době chybí nejvíce vzájemný blízký kontakt. Přestože situace byla složitá, 

myslím si, že pedagogický sbor naší základní školy reagoval velmi rychle a 

udělal vše pro to, aby žáci pocítili dopady této neobvyklé situace co nejméně. 

Pravidelnou on-line výuku pro naše děti zajistily učitelky od druhého dne a 

tím alespoň zdánlivě zachovaly žákům potřebný pocit běžného rytmu školní-

ho života, a za to jim určitě patří naše díky.― 
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Děkujeme rodičům, kteří nám poskytli zpětnou vazbu.  

„Online výuka probíhala pomocí Microsoft Teams. Paní učitelky připravily pro děti přihlašovací údaje a od prv-

ního dne vše fungovalo. Každý den měla dcera hodinu matematiky a českého jazyka, jednou za týden pak navíc 

prvouku. Vyučování zvládala dcera sama. Přítomnost rodiče u hodin byla spíš jen pro jistotu, kdyby byl problém 

s připojením, nebo potřebovala pomoci po technické stránce. Druháčci byli při hodinách poslušní. Nikdo nevyru-

šoval a opravdu všichni se snažili a zapojovali se do výuky. Odpoledne jsme jako obvykle udělali společně domácí 

úkoly a zaslali paní učitelce na kontrolu. Oceňuji přístup a přípravu paní učitelek. Dle mého názoru děti pokra-

čovaly ve výuce, jak jsou zvyklé ve škole. Online hodiny jsme zvládli, ale všichni jsme rádi, že jsou děti zpět ve 

škole, protože zejména absence kontaktu s kamarády byla znát a dětem se stýskalo po dobré partě, kterou ve škole 

mají.― 

„Co jsem měl možnost vidět a zaslechnout (a s tím co píšu souhlasí i manželka, která byla více přítomná u výu-

ky než já) a zároveň co mohu porovnat s poznatky od kolegů (napříč republikou), jednoznačně (v tak těžké době) 

měla výuka velkou úroveň, děti měly každodenní kontakt s učitelkou a spolužáky. Někdy bylo až úsměvné, jak 

se doma děti hlásí. Pro děti to bylo určitě náročné, ale zároveň si "čuchly" k jiným možnostem výuky a zorien-

tovaly se v on-line prostředí. Zároveň patří velký obdiv učitelkám z Vlčic, jak se s tímto těžkým úkolem 

"porvaly". Já mohl sledovat on-line výuku paní učitelky Skočdopolové a VELKÝ RESPEKT. Tak prosím o pře-

dání poděkování vám všem. Třetí vlny on-line výuky se tedy nebojím, vlčická škola je dobře připrave-

na.“ 

„Z mého pohledu distanční výuka probíhala naprosto úžasně, kromě občasných problémů s výpadky signálu, 

které nikdo neovlivní, jsem byla maximálně spokojena. Přístup paní ředitelky Drapákové a paní učitelky Plovaj-

kové byl skvělý i přesto, že pro ně to muselo být dost náročné takto vyučovat a udržet pozornost dětí na dálku. 

Komunikace probíhala na jedničku, pokud bylo potřeba poradit, tak se nám rady vždy dostalo, ať už během výu-

ky nebo i v průběhu dne. Na rozdíl od ostatních škol, se děti opravdu učily a myslím, že je to i bavilo. Jsem ráda, 

že jsem mohla sledovat průběh hodin, i když netradičně přes kameru. Děkuji za lidský a citlivý přístup k dětem 

v případě problémů, kdy občas ukápla i slzička, když se například nedařilo připojit ke kvízu  . Celkově dávám 

za 1.  

„Distanční vzdělávání tak jak jej uskutečňovala ZŠ Vlčice, nás velmi příjemně překvapilo. Bylo interaktivní, 

plné různorodých činností. Děti nejen plnily úkoly z učebnic a sešitů, ale také zpívaly, učily se básničky, tanči-

ly, či vážily a měřily. Zpříjemněním zajisté byla i soutěž o největší množství barevných předmětů - pokaždé 



EXKURZE — BOTANICUS  

A jaké byly reakce ţáků?  

„Těšil jsem se do školy.“, „Těšil jsem se na kamarády.“, „Mamka byla moc přísná.“, „Ve škole je to 
lepší.“, „Vadilo mi, když jste zamrzla.“, „Vadilo mi, když jsem vás neslyšela.“ „Vadil mi špatný 
signál a vypadávání.“, „Vadilo mi, když se to sekalo.“, „Těšila jsem se na paní učitelky.“ 
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věnována jiné barvě. Paní učitelky se obdivuhodně rychle naučily pracovat s novou technikou a programy. Dě-

kujeme, že distanční výuka nebyla prázdninami, ale plnohodnotnou a velmi zajímavou alternativou výuky běž-

né. Přestože se nám líbila,  doufáme, že se již nebude opakovat, protože dětem chyběla blízkost kamarádů i kaž-

dodenní školní maličkosti.“ 

V rámci šablon EU jsme moh-

li náš celoroční pro-

jekt Povolání a řemesla zahájit 

opravdu ukázkově. Vyrazili 

jsme na exkurzi do Ostré u 

Lysé nad Labem, kde se na-

chází centrum řemesel – Bo-

tanicus. Autobus od školy 

vyjíţděl krátce po 7. hodině, a 

tak jsme si museli maličko 

přivstat.  

Někteří z nás to během cesty 

dospali, jiní cestu vyuţili ke 

společnému povídání a hraní 

různých her. Po deváté hodi-

ně jsme dorazili k centru ře-

mesel a tam na nás jiţ čekala 

paní průvodkyně. Ta nás ce-

lým objektem provedla a do-

přála nám trochu odborného 

vysvětlení, jak se u nich vyrá-

bí například mýdlo, svíčky, 

papír a tak dále. Velký zájem 

byl o takzvanou mincovnu, 

ve které byla ukryta zlatá cihla 

(která ovšem nebyla pravá).  

Také jsme se zastavili u pána, 

který nám vysvětlil vše o košíkář-

ství, pochválil nás, jak jsme chytří 

a ocenil naše předchozí zkuše-

nosti (výroba vlastní pomlázky). 

Také jsme na jednom stanovišti 

viděli, jak se dříve tiskly knihy. 

Kdyţ jsme s paní průvodkyní 

prošli všechna stanoviště, dostali 

jsme moţnost rozdělit se do sku-

pin a projít si vše, o co jsme měli 

zájem..  

A tak jsme šli hned vyrábět. 

V jiţ zmiňované mincovně 

jsme si vyrazili vlastní minci, 

někteří si šli vyrobit mýdlo, ti 

trpělivější z nás si udělali 

vlastní svíčku. Byla tam také 

moţnost vyrobit si vlastní 

loutku – třeba kočičku. Téměř 

kaţdý si vyrobil vlastní pro-

vaz. Po celou dobu jsme se 

učili finanční gramotnosti, 

protoţe kaţdá výroba něco 

stála. Na začátku jsme dostali 

celkem 10 grošů, které jsme 



Ve čtvrtek 24. 9. 2020 jsme se všich-

ni těšili na jablíčkový den. Milou 

povinností bylo přinést si jedno 

jablíčko z domova. Ve třídě se to 

díky barevnému oblečení krásně 

červenalo, ţloutlo i zelenalo.  

Jiţ ve středu se ze třídy linula vůně 

jablečného štrůdlu, který si děti sa-

my upekly. Nejprve si oloupaly ja-

blka, nastrouhaly je  a  vyválely lis-

tové těsto. Při odpolední svačince si 

JABLÍČKOVÝ DEN V MŠ 

ale velmi rychle utratili, a tak 

jsme si chodili do směnárny 

měnit penízky na groše (1 groš 

=  10 Kč). Kromě vyrábění jsme 

hojně navštěvovali tzv. Hodov-

nu. Tam měli koláčky, brambo-

ráčky,  

rychleji neţ cesta tam a následují-

cí den jsme si o všech našich do-

jmech pohovořili. Jsme rádi, ţe 

jsme si nenechali výlet zkazit ne-

příznivým počasím.  

bramborové placky, čaj a další 

dobroty, a tak tam skončilo 

hodně našich grošů. A ti,  kteří 

všechno neprojedli, mohli své 

groše utratit v krámku s dárky. 

Zpáteční cesta utekla ještě 
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děti štrůdlem naplnily svá bříška. Ve čtvrtek jsme si povídali o jablíčkách. Začali jsme ukázkou jab-

loně, jejími květy a tvarem lístečku. Pověděli jsme si také něco o zpracování jablek. Nechyběly ani 

soutěţe, mezi které patřilo hledání jablíček a přenášení jablka na lţíci. Dále jsme plnili nejrůznější 

jablíčkové úkoly na pracovních listech. Asi nejzábavnějším okamţikem bylo potírání rozpůleného 

jablíčka temperovou barvou a následné obtisknutí na papír. A ţe se dětem výtvory povedly! Nechy-

běla ani písnička Pod naším okýnkem, po níţ přišla ta vhodná chvíle na ochutnávku jablíček. Bylo 

to příjemně strávené dopoledne a věříme, ţe si děti jablíčkový den „vychutnaly― stejně, jako my. 

VIDEO PRO PODKRKONOŠSKOU 

SNĚŢENKU  

Vzhledem k tomu, ţe jsme se letos nemohli účastnit 

kaţdoroční akce Podkrkonošská Sněţenka, natočili 

jsme krátké video, které vám dovolí nahlédnout do 

naší školy, poslechnout si písničky našich ţáků a 

uţít si s námi trochu té školní atmosféry.  
Celé video je k dispozici na youtube pod názvem Podkr-

konošská Sněženka 2020 – ZŠ a MŠ J. A. Komenského Vlčice. 



PROJEKTOVÝ DEN S PANEM FIGEROU  

li, kdo 

dříve na-

s b í r á 

v š e c h n y 

brambory 

do košíku 

a ţádnou 

n e z a p o -

mene v 

„řádku―. 

Po sběru 

b r a m b o r 

nám velmi vyhládlo, ale pan 

Figera s panem Králíkem měli 

pro naše bříška záchranu. Uva-

řili nám brambory, které jsme 

ochutnali s tvarohem a mlékem. 

Po této svačince se po chvilce 

zaprášilo. Bříška byla plná, 

energie doplněná, a tak jsme 

mohli jít splnit další bramboro-

vé soutěţe. Spolu s kamarády 

jsme si vyzkoušeli štafetu 

s košíkem a skoky v pytli od 

brambor. Dopoledne rychle 

uteklo a my jsme se museli roz-

loučit. Z hezkého projektového 

dne jsme si odnesli diplomy a 

plno záţitků. A ani paní učitelky 

neodešly s prázdnou. Od pana 

Figery dostaly bramborové me-

daile. Dopoledne jsme zakončili 

teplou bramboračkou od paní 

kuchařky. Panu Figerovi a panu 

Králíkovi moc děkujeme za pri-

ma dopoledne a budeme se těšit 

na další spolupráci.  

Ve středu 30. září jsme 

v mateřské škole proţili 

bramborový den. Od ranních 

hodin jsme se věnovali třídění 

ovoce a zeleniny a obtisková-

ní brambor. Aby den byl zají-

mavější, pozvali jsme si do 

mateřské školy pana Petra 

Figeru, který je chovatel, vče-

lař a také pěstitel.Počasí nám 

přálo, a tak jsme mohli den 

proţít na zahradě. Venku na 

nás čekal pan Figera s panem 

Králíkem, kteří pro nás vše 

připravili. Nejprve jsme se 

všichni seznámili s tím, co nás 

celé dopoledne čeká. Pan Fi-

gera nám řekl spoustu infor-

mací o bramborách a ukázal 

nám, co vše se z brambor mů-

ţe uvařit a připravit. Kdyţ 

jsme si vše dostatečně pro-

hlédli, přesunuli jsme se 

k soutěţím. První soutěţ byla 

nazvána „Sběr brambor―. Při 

této aktivitě jsme si zasoutěţi-
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SOUTĚŢ O NEJPOVEDENĚJŠÍHO SKŘÍTKA PODZIMNÍČKA  

S příchodem podzimních dní 

se v přírodě objevuje tajemný 

skřítek Podzimníček, který má 

za úkol dohlédnout především 

na to, aby se příroda pořádně 

připravila na nadcházející pod-

zimní měsíce.   

Nikdo ho ale nikdy neviděl, 

takţe ani nikdo neví, jak 

přesně vypadá. Proto jsme v 

jednom z říjnových týdnů 

vyhlásily pro děti a jejich 

rodiče soutěţ „O nejpovede-

nějšího skřítka Podzimníč-

ka―. Podmínkou soutěţe by-

la výroba skřítka z přírodní-

ho materiálu. Do soutěţe se  

zapojilo 13 dětí se svými mamin-

kami a tatínky.   



rodičům, kteří si udělali čas a se 

svými ratolestmi vyráběli a tvoři-

li. A to bylo snad na této soutěţi 

nejkrásnější – udělat si čas pro 

své  děti. Skřítky Podzimníčky 

Z těch všech podzimních 

sošek nešlo vybrat toho 

NEJ, protoţe kaţdý výrobek 

byl něčím krásný a originál-

ní. Poděkování patří všem 

jste mohli vidět v botárně, kde 

byly vystaveny, anebo se podí-

vejte do fotogalerie. Těšíme se 

na další spolupráci s Vámi! 
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PROJEKTOVÝ DEN V MŠ — HASIČI  

V rámci šablon EU k nám do 

mateřské školy zavítal pan 

Figera st. s panem Pelantem 

st., který zastává pozici pre-

ventisty ve SDH Vlčice. Páni 

hasiči nás nenavštívili jen 

tak. Vánoce se kvapem blíţí, 

a proto si pro nás připravili 

besedu o prevenci před poţá-

rem, který můţe nastat o vá-

nočních svátcích. Pan Figera 

zahájil besedu povídáním o 

tom, kdo všechno můţe být 

hasičem, kde máme nejbliţší 

hasičskou zbrojnici, jak se 

svolávají hasiči kdyţ vypuk-

ne poţár. Poté jsme se , jaké 

další činnosti hasiči vykoná-

vají—ţe například odstraňují 

včelí úly, zachraňují zvířátka, 

pomáhají při dopravních ne-

hodách. Dále na nás čekala 

ukázka hasičské výzbroje. 

Vyzkoušeli jsme si hasičskou  

h e l m u 

s baterkou, po-

těţkali jsme si 

hasičskou seky-

ru, ozkoušeli 

hasičské rukavi-

ce, do kterých 

musíme ještě po-

vyrůst, poznali 

jsme hasičské trysky a hadice. 

Právě s hasičskými tryskami 

na nás čekal běh přes překáţ-

ku. Po „závodu― proběhla 

praktická ukázka poţáru, který 

můţe nastat právě o Vánocích 

z prskavky nebo také 

z rozsvícené svíčky u stromeč-

ku. Ale to nebylo všechno. Vět-

ší poţáry v tělocvičně nešly 

uskutečnit, a tak naše kroky 

mířily ven. Tam uţ byl připra-

ven plech s novinami, který 

pan Pelant zapálil. Po chvíli do 

ohně přilil olej, abychom viděli 

jak můţe vzniknout poţár při 

smaţení řízků. Naštěstí byl na 

blízku práškový hasičský přístroj, 

a tak ţádné škody nevznikly. 

Při hasičské besedě jsme byli ob-

darováni sladkostmi a diplomem. 

Projektový den s hasiči byl pro nás 

velkým záţitkem a odnášíme si 

ponaučení o tom, na co o Vánocích 

dávat pozor. Srdečně děkujeme za 

organizaci besedy panu Figerovi a 

panu Pelantovi. Poděkování patří 

také SDH Vlčice, který věnoval dob-

roty pro naše mlsné jazýčky. Bude-

me se těšit na další spolupráci. 

ADVENT V ZÁKLADNÍ ŠKOLE 

Mezi kaţdoroční akce, kterými naše škola ţije, 

patří Den otevřených dveří, Rozsvícení vánočního 

stromečku a Svátek svatého Mikuláše. Letos se ne-

můţeme na těchto akcích podílet dle našich před-

stav, přesto bychom vás rádi seznámili s tím, jak 

naše škola tráví tento adventní čas. Kaţdé ráno si 

na chodbě uţíváme slavnostní atmosféry, vyprá-

víme si o tom , jak lidé dříve slavili různé svát-

ky, posloucháme koledy a postupně vyprazd-

ňujeme náš adventní kalendář. Čerti k nám měli 

také namířeno, ale vzhledem k tomu, ţe se do 

pekla nedostala informace o povinnosti nošení 

roušek, nemohli jsme je do školy pustit. I přesto 

byla naše škola plná malých čertíků, andílků, a 
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měli jsme dokonce i jednoho Mikuláše. 

Letošní Den otevřených dveří bude mít 

online podobu. O jeho realizaci vás ješ-

tě budeme informovat. Děkujeme za 

finanční sponzorské dary manţelům 

Hruškovým, Skočdopolovým, Dytrto-

vým a panu Erbrtovi s paní Kudrno-

vou. 

 

PROJEKTOVÝ DEN V MŠ — RYBÁŘSKÉ ODPOLEDNE 

S blíţícími se Vánocemi, kdy má většina z nás ke štědrovečerní večeři kapra, nás v mateřské škole v 

první prosincový den navštívil vášnivý rybář, pan Roubec. Svými vyčerpávajícími informacemi nám 

přiblíţil ţivot v našich vodách, dozvěděli jsme se, čím se ryby ţiví a obdivovali jsme rybářské náčiní. 

V úvodu nás pan Roubec seznámil s druhy ryb.  

Svatý Petr, patron rybářů, se na nás usmál a my si mohli ryby v plyšové podobě prohlédnout. Po-

znali jsme kapra, lína, sumce, amura, štiku nebo také pstruha. Společně jsme si tyto ryby rozdělili 

podle druhu přijímané potravy. Pan Roubec nám také ukázal rybářské náčiní a pečlivě vysvětlil, jak 

s ním zacházet a jak co nejšetrněji manipulovat s chycenými rybami. Děti obdivovaly pruty, podbě-

rák, čeřen, vezírek, ze všeho nejvíce je ale uchvátil obrovský rybářský deštník. Na závěr svého poví-

dání přečetl pan Roubec dětem pohádku Nespokojená rybka z knihy Kouzelný dědeček a jako po-

zornost věnoval kaţdému „malému rybáři'' zlatou rybku z perníku.  

Děti si z rybářského dopoledne odnesly určitě spoustu záţitků a my děkujeme panu Roubcovi za 

příjemně strávené dopoledne u vody. 

Poděkování MŠ patří paní Olze 

Lešákové za sponzorský dar v po-

době ochranného potahu na tram-

polínu a všem rodičům dětí z ma-

teřské školy, kteří přispěli na za-

koupení dalších vánočních dárků 

pod stromeček. Velmi si všech va-

šich sponzorských darů váţíme. 

Přejeme všem občanům Vlčic klid-

né proţití  svátků vánočních, do 

nového roku především mnoho 

zdraví, štěstí, lásky a pohody. 

                                                                                                                                          

Mgr. Věra Drapáková  
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